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Poselství z radnice
Vážení spoluobčané,

na úvod bych vás chtěl informovat o zcela zásadní a důležité informaci, která bude mít 
výrazný dopad na budoucnost našeho města. Dne 26. dubna 2025 se bude konat místní 
referendum, ve kterém se rozhodne o možném odkupu areálu bývalých skláren a by-
tového domu č. p. 498, tzv. ubytovny do majetku města. Tento okamžik představuje 
historickou příležitost, která ovlivní nejen současnost, ale i budoucnost Karolinky. Tato 
možnost tu už jednou byla, bohužel byla zcela nelogicky promarněna. Nyní máme poslední 
šanci koupit tento areál a ovlivnit osud tohoto důležitého místa v centru města, které může 
formovat podobu Karolinky na mnoho let. Tato příležitost se už nebude opakovat, a proto je jen 
na nás všech, jakým směrem se naše město vydá. Chci vás ujistit, že občané opravdu nemusí mít obavy o finanční 
zdraví našeho města. Město Karolinka má vyrovnaný rozpočet, jaký nikdy v minulosti neměla, a koupě areálu bý-
valých skláren do majetku města jeho fungování ani jednotlivé občany naprosto nijak neohrozí. To je zcela zásadní, 
protože zajištění finanční stability a rozvoje města je pro nás prioritou.
Od začátku příležitosti koupit sklárny pracujeme velmi zodpovědně se všemi finančními modely tak, aby byla kou-

pě pro město zcela finančně udržitelná a máme několik verzí a možností, jak se dá tento projekt realizovat. Veške-
ré zprávy, které mají za cíl vyvolat v občanech obavy a strach, že budou sami ohroženi nějakou zadlužeností jsou 
pouze a jen planými výmysly.
Historie skláren a Karolinky sahá až do roku 1861, kdy byly sklárny založeny Salomonem Reichem. Kolem těchto 

skláren postupně vznikla obec, která se později proměnila v město Karolinka. Naše město má silnou tradici a spo-
lečně s Vámi, občany, můžeme i nadále usilovat o jeho historický odkaz a tuto dominantu města s hrdostí přebudo-
vat na moderní centrum, které bude mimo jiné připomínat práci našich předků. Spousta Karolinčanů si možná  
s láskou vzpomene na práci celých generací jejich rodů ve sklárně. Pokud bychom se této možnosti spojit tradici  
a moderní rozvoj zřekli, můžeme riskovat, že se naše centrum města rozpadne na nevzhledné objekty, plnící zájmy 
různorodých vlastníků, či ještě horší varianta - mohlo by tady vzniknout překladiště pro zboží směřující do východní 
Evropy a o nežádoucí dopravní a hlukové zátěží v centru města ani nemluvě. A to největší nebezpečí je ztráta kont-
roly nad nejzásadnější lokalitou našeho města. 
Takže mohu s velkou pokorou, ale i důrazností říct, že odkup areálu bývalých skláren do majetku města přináší 

obrovský potenciál pro jeho rozvoj. Vybudování multifunkčního centra přinese mnoho pracovních příležitostí, rozvoj 
obchodu a služeb, domov pro seniory, nové potřebné nájemní byty a díky zanechání hutní haly také prostor pro 
sportovní a kulturní aktivity. To vše bude přínos pro nás všechny. Můžeme tím vytvořit zázemí pro růst Karolinky, 
zlepšit životní podmínky obyvatel a přitáhnout nové investice. Sklárny jednoznačně patří do Karolinky a patří Karo-
lince – jsou součástí naší historie, a jejich budoucnost je nedílně spjata s dalším rozvojem našeho krásného města.
Apeluji na vás a prosím vás, abyste se k referendu aktivně připojili. Přijďte a rozhodněte o tom, jaká Karolinka 

bude pro naše děti, pro nás všechny, a jakým směrem se bude ubírat její další vývoj. Pokud se rozhodnete hlasovat 
pro „ano“, mohu vás ujistit, že pro financování odkupu areálu bývalých skláren a BD č.p. 498 do majetku města je 
zajištěno vše potřebné. Můžeme se opřít o podporu Zlínského kraje, bank, dalších institucí a důležitých investorů, 
kteří chtějí podpořit naše reálné vize a představy.
A nyní ještě k jednomu důležitému tématu, které v posledních době vzbudilo určitou pozornost. Jak jste možná 

zaznamenali, v uplynulých dnech a týdnech rezignovali všichni „opoziční“ zastupitelé a jejich náhradníci. 
Tento krok je v souladu se zákonem, avšak je zcela netypický. Především pod taktovkou bývalé starostky rezigno-

vali všichni „opoziční“ zastupitelé, a také jejich náhradníci. Je s podivem, že tak učinili v právě v tento čas, kdy se 
rozhoduje bez nadsázky o budoucnosti města. Je to ale pouze jejich volba a jejich svědomí, mě to již nepřísluší více 
soudit. Mohu jen vyjádřit politování nad tím, že se vzdali možnosti spolurozhodovat a zastávat názory těch občanů, 
kteří jim vložili důvěru a své hlasy. Nyní tuto důvěru pozbyli a již dále nebudou zastávat názory z postu zastupitelů 
Karolinky.
Rád bych vás ale ujistil, že tento zásah nijak neohrozí fungování našeho města. Naše služby a činnosti pro občany 

budou pokračovat bez přerušení, ba naopak nás tento zásah motivuje k ještě větší snaze a úsilí o rozvoj Karolinky. 
Již dnes máme schválených přibližně 14 milionů korun na důležité projekty a další dotace jsou na cestě. 
V této náročné době Vám všem, milí občané Karolinky, přeji krásné dny plné jarního slunce, ať už při práci na 

zahrádce, nebo při procházkách po našem městě. A 26. dubna 2025 přijďte k referendu – budoucnost BD č.p. 
498, skláren a centra Karolinky je ve vašich rukou a ve Vaší volbě. Doufám, že rozhodne vaše hrdost na naše město 
a důvěra mimo jiné i v ten fakt, že žádná banka a investoři by nikdy nepodpořili nevýhodný projekt. 
 

Proto pojďte v místním referendu říct své ANO.

      S úctou,   Richard Holiš, starosta města Karolinka
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Od 3. března podalo postupně rezignaci na svůj post za-
stupitele celkem 7 zastupitelů za SNK Karolinka a SNK 

Karolinka 2022. Jmenovitě za SNK Karolinka to byli Marie 
Chovanečková, René Vítek, Petr Václavík, Arnošt Koňařík,
Otto Kořístka a Martin Šimák. Za SNK Karolinka 2022 pak 
Petr Frydrych. 
 Vzápětí také postupně rezignovali i jejich případní stra-
ničtí náhradníci. Byť se jedná o velmi neobvyklý způ-
sob výkonu mandátu, i na tuto variantu pamatují zá-
kony. Zastupitelstvo zůstává funkční v počtu 8. Zaniká 
ale Rada města, jejíž pravomoci přebere Zastupitelstvo  
a některé kompetence přímo starosta. Zastupitelstvo se 
tak bude muset konat častěji, aby zvládalo pružně schva-
lovat důležitá rozhodnutí. 
Důvody uváděné v rezignacích jsou dva, a to neuspo-

řádání referenda a anonymní forma hlasování zastupitelů 
a jejich „osobní odpovědnost“. K těmto domnělým důvo-
dům jsem se veřejně vyjádřil na jednání zastupitelstva dne 
13. 3. a již nechci komentovat na základě koho a čeho 
se rozhodovali zastupitelé při sepisování svých rezignací. 
Některým rezignujícím zastupitelům a jejich případným 
náhradníkům lidsky rozumím. Důležité je, aby na celou si-
tuaci nezapomněli voliči při volbách příští rok. Rovněž je 
důležité vnímat fakta. A ty jsou následující:
Ad. NEKONÁNÍ REFERENDA ve věci případného odkupu 

areálu bývalých skláren a ubytovny. Problematiku vyhlá-
šení referenda řeší konkrétně Zákon č. 22/2004 Sb. Zákon  
o místním referendu a o změně některých zákonů. Kon-
krétně podle § 8 odst. 1) místní referendum se koná, jest-
liže:
a) se na tom usnese zastupitelstvo obce nebo zastupitel-

stvo statutárního města, nebo
b) přípravný výbor podá návrh na konání místního refe-

renda (dále jen „návrh přípravného výboru“) a zastupitel-

stvo obce nebo zastupitelstvo statutárního města rozhod-
ne o jeho vyhlášení. 
Z toho jednoznačně vyplývá, že jediným, kdo může vy-

hlásit referendum je zastupitelstvo a nemůže tudíž o jeho 
vyhlášení či nevyhlášení rozhodnout současný starosta 
nebo bývalá starostka. Zastupitelstvo na svém jednání dne  
13. 3. referendum, jak se očekávalo, schválilo, a to pro-
běhne v sobotu 26. 4. 2025. Vzhledem k mimořádnému 
významu této potenciální investice jak pro život a vzhled 
města, tak pro hospodaření města v dalších letech je 
správné a žádoucí, aby se rozhodli samotní občané Karo-
linky. 
Ad. „ANONYMNÍ“ FORMA HLASOVÁNÍ zastupitelů
Zastupitelstvo města schválilo již dne 22. 1. 2024 změ-

nu Jednacího řádu tak, že se nahradilo slovo „jmenovitě“ 
slovy „souhrnným počtem pro každou variantu hlasování 
(PRO/PROTI/ZDRŽEL SE)“. Prakticky se to projevilo v zá-
pisu a uveřejňovaném usnesení na úřední desce. Také se 
zrychlil i průběh a samotné hlasování zastupitelů. Je to na-
prosto běžná forma, kterou obce využívají. Zastupitelé tak 
nadále hlasují veřejně zvedáním ruky, nikoliv anonymně. 
Někteří občané si samotný průběh zastupitelstva nahrávají 
na mobil, často bývají přítomna média a zastupitelé na 
svém posledním jednání dne 13.3. rovněž schválili online 
přenosu od 1. 7. 2025. Proto slova o anonymním hlasování 
jsou zavádějící. 
Ad. „OSOBNÍ ODPOVĚDNOST“ zastupitelů
Odpovědnost zastupitelů řeší zákon č. 128/2000 Sb.,  

o obcích (obecní zřízení), zákon č. 89/2012 Sb., občan-
ský zákoník, zákon č. 40/2009 Sb., trestní zákoník, zákon  
č. 159/2006 Sb., o střetu zájmů a zákon č. 491/2001 Sb., 
o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zá-
konů.

Oldřich Škorňák, místostarosta 

Rezignace zastupitelů
SNK-Karolinka a SNK-Karolinka 2022

Téma: Koupit, nebo nekoupit areál skláren a BD č.p. 498

Čtvrtek 24. 4. 2025 od 17:30 
Sál ZUŠ Karolinka

VEDENÍ MĚSTA ZVE
NA VEŘEJNÉ SETKÁNÍ S OBČANY
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Vážení občané,
zákon č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k in-

formacím je nástrojem, který má zajistit transparentnost 
a otevřenost veřejné správy. Tento zákon dává každému 
právo, požadovat informace, které jsou v držení veřejných 
institucí a tím umožňuje veřejnosti kontrolovat jejich čin-
nost. Jeho cílem je podpořit demokracii a zajištění odpo-
vědnosti vládních orgánů.
Nicméně, jak to často bývá i u jiných právních nástrojů, 

i tento zákon může být zneužit. V poslední době jsme na 
našem městském úřadě čelili opakovaným žádostem a do-
tazům, které se sice na první pohled jeví, jako realizace 
práva na informace, ale při podrobnějším pohledu vykazují 
rysy cíleného zneužívání tohoto práva. Zneužívání, které 
nejen že zbytečně zatěžuje městský úřad, ale i negativně 
ovlivňuje efektivitu práce úředníků a veřejné finance.

Jak to vypadá v praxi?
Bývalá starostka našeho města, která byla odvolána  

z funkce v květnu 2023, od svého odvolání podala již 85 
emailových dotazů a 15 žádostí podle zákona č. 106/99 
Sb. o svobodném přístupu k informacím, to je tedy 100 
podnětů za méně než dva roky. Pro srovnání lze uvést, že 
za celou dobu starostován paní MCH město řešilo pouze 
jednotky Žádostí. K vyřizování těchto podnětů již město 
vynaložilo více než 112 000 Kč. Tato částka zahrnuje jak 
administrativní náklady spojené s vyřizováním žádostí, tak 
též náklady na právní služby, které byly nutné k posouze-
ní složitějších nebo sporných dotazů. To je částka, která 
by mohla být nesporně mnohem efektivněji využita pro 
zajištění rozvoje našeho města a zlepšení služeb pro naše 
občany.
Zneužívání zákona bývalou starostkou
Jsem přesvědčen, že je na místě se zamyslet, zda se  

v tomto případě nejedná o zneužívání zákona 106/99 Sb. 
Bývalá starostka, jejíž žádosti o informace a další podněty 
se nezdají mít zřejmý veřejný přínos, podává dotazy, které 
mohou mít spíše politické nebo osobní motivace než zájem 
o transparentnost. Myslím si, že cílem těchto opakovaných 
žádostí je zahlcení kapacit městského úřadu, spíše než 
zájem o veřejné blaho. K tomuto názoru mě vede i sku-
tečnost, že tyto dotazy a podněty směřují mnohdy i k po-
skytnutí informací, které tazatelka, co by bývalá starostka 
a zastupitelka musí, nebo by měla vědět. To vede k tomu, 
že zaměstnanci úřadu namísto toho, aby se věnovali služ-
bám pro občany, tráví čas zpracováváním těchto mnohdy 
rozsáhlých žádostí a podnětů.

Důsledky tohoto jednání jsou zřejmé. Zbytečně vysoké 
administrativní náklady, narušené každodenní fungování 
úřadu a zbytečné zdržování procesů, které mají sloužit ve-
řejnosti.
Náklady spojené se zpracováním žádostí
V příloze tohoto článku přikládáme tabulku a graf, které 

podrobně ukazují, jaké náklady již muselo město Karolinka 
vynaložit na vyřizování žádostí a podnětů bývalé starostky. 
TABULKA
Počet žádostí Počet emailových 

dotazů
Celkové  

náklady (Kč)

15 85 112 000

GRAF
(Příloha s grafem zobrazuje růst nákladů v průběhu času, 

jak roste počet žádostí a dotazů, a celkové náklady, kte-
ré byly na jejich vyřízení vynaloženy, včetně nákladů na 
právní služby.)
Co je za tímto zneužíváním?
Zatížení úřadu žádostmi, které jsou často vágní, opako-

vané, nebo bez jasného účelu, znamená nejen zbytečnou 
administrativní zátěž, ale i neúměrné náklady pro měst-
skou pokladnu. Tento typ aktivit může paralyzovat fun-
gování úřadu a zdržet procesy, které by měly sloužit ob-
čanům. Místo toho, aby se zaměstnanci městského úřadu 
věnovali efektivnímu zajištění služeb pro veřejnost, tráví 
čas vyřizováním žádostí, které mají spíše charakter obtě-
žování než smysluplné interakce s úřadem.
Závěr
Zákon o svobodném přístupu k informacím je jedním  

z pilířů demokratické společnosti, ale je nezbytné, aby byl 
využíván v souladu s jeho původním účelem – tedy pro 
zajištění otevřenosti a odpovědnosti veřejné správy. Cí-
lené zneužívání tohoto práva nejenže narušuje efektivitu 
fungování úřadů, ale může vést i k potřebě vynakládat zde 
veřejné prostředky, ačkoli by na jiném místě posloužily ob-
čanům města lépe.
I přes výše uvedené vás všechny chci ujistit, že na našem 

úřadě se budeme nadále snažit poskytovat kvalitní a rych-
lé odpovědi na všechny žádosti o informace, a to v souladu 
s právními předpisy a k řádnému uspokojování veřejného 
zájmu. Avšak je na místě se zamyslet, jakým způsobem 
je tento zákon využíván a zda by neměly existovat me-
chanismy, které by zamezily jeho zneužívání k cílenému 
zatěžování úřadů.

Richard Holiš, starosta

Co nás trápí: 
Zneužívání zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném 
přístupu k informacím: Výzva k zamyšlení
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Vážení pacienti, od pátku 14. břez-
na město Karolinka obnovuje pro-

voz své stomatologické ambulance, 
kterou provozujeme od roku 2018  
a po výpovědi bývalé lékařky byla 
téměř rok mimo provoz. Vyplatila se 
nám opakovaná propagace záměru 
zaměstnat nového zubaře v médiích  
a na sociálních sítích i osobní kontakty 
při jednání s lékaři. 
Od 1. července 2025 nastupu-

je do Karolinky nový zubní lékař, 
se kterým jsme již uzavřeli smlouvu  
o smlouvě budoucí. Ten bude fungovat 
ve standartním režimu po celý pra-
covní týden, jak jsou pacienti zvyklí. 
Do té doby jsme ale vyřešili provoz 

zubní ambulance dalšími dvěma zub-
ními lékaři a sestřičkami, kteří u nás 
budou pracovat tzv. na dohodu (DPP)  
a budou ordinovat většinou v pátek  
a sobotu (většinou od 8 do 13 hodin) 
a další dny po dohodě a dle jejich ča-
sových možností. 
Jsem rád, že nám takto lékaři vyšli 

vstříc a moc jim i sestřičkám děkuji za 
jejich nadšení a vynikající spolupráci. 
Rádi bychom si je i do budoucna 

nechali takzvaně v záloze pro přípa-
dy zástupu za pracovní neschopnos-

ti, čerpání dovolené a další obdobné 
případy.
Před obnovením provozu nás čeka-

la řada složitých administrativních 
úkonů s krajským úřadem, zdravot-
ními pojišťovnami, dodavatelskými 
firmami, bylo nutné uzavřít dodatky  
a pojistné smlouvy. Samozřejmě bylo 
nutné „oživit“ i vybavení ordinace, 

což zahrnuje doplnit léky, materiál, 
provést revize přístrojů, aktualizovat 
informační systémy apod. Nakonec se 
podařilo opravit i zlobící platební ter-
minál.
Co se týká fungování ordinace, tak  

k ošetření nyní až do 1. července se 
nebude potřeba objednávat, proto 
prosím na telefonní číslo zubní ambu-
lance nevolejte. Stačí se dostavit v or-
dinační dobu s dostačeným časovým 
předstihem do čekárny a lékaři vás 

ošetří dle potřeby a časových mož-
ností, případně si vás sami objednají 
k další kontrole apod. 
Ze startu se budou lékaři snažit 

přednostně řešit akutní případy, bo-
lestivé a zánětlivé stavy a jiné. Roč-
ní přerušení stomatologické péče je 
dlouhé a někteří pacienti již museli 
kvůli potížím vyhledat zubní pohoto-
vost. Postupně bychom rádi obnovili  
i preventivní prohlídky.
Dalším častým dotazem je regist-

race pacientů. Pokud pacienti během 
roku nezměnili svého zubního lékaře 
(tzn. nezaregistrovali se jinam), zů-
stávají stále našimi pacienty. Nové 
pacienty budeme případně přijímat až 
od července, do té doby bude jasné, 
kolik pacientů zůstalo registrovaných  
u nás, systém nám nyní ukazuje přes 
1 400 registrovaných pacientů.
Zbývá nám už jen zaměstnat sestřič-

ku k novému panu doktorovi s nástu-
pem k 1. červenci 2025. Tu bychom 
rádi vybrali v první půli dubna ve spo-
lupráci s novým zubním lékařem, aby 
si sedli nejen odborně, ale i lidsky.
Děkujeme občanům Karolinky a pa-

cientům za jejich trpělivost a výdrž.
Oldřich Škorňák, místostarosta

Podařilo se: 
Zubní ambulance Karolinka obnovila svou činnost

Stylová restaurace Raťkovský šenk v Karolince dostal 
koncem roku modernizované toalety. Vedení města tak 

vyřešilo havarijní stav v dalším ze svých objektů.
Stav toalet v oblíbeném zařízení, které nese punc stylo-

vé valašské architektury, byl příčinou dlouhodobých stíž-
ností provozovatele i hostů. „Nešlo to dál odkládat,“ uvedl 
za vedení města radní zodpovědný za investice Vlastimil 
Rapant. Rekonstrukci zahájili 18. listopadu a trvala do  
19. prosince. Během těchto tří týdnů proběhla kompletní 
přeměna.
Náklady na rekonstrukci se pohybovaly okolo jednoho 

milionu korun. „Na první pohled se to může zdát hodně, 
ale je potřeba si uvědomit, že jde o kompletní přestavbu 
v nadčasovém designu, vytvořili jsme nové WC pro han-
dicapované, dětský přebalovací pult, kladli jsme důraz na 
nekompromisní řešení,“ vysvětlil Rapant. Modernizace za-
hrnovala nejen bourací a zednické práce, ale i instalace 
nové zdravotechniky, topení, elektroinstalace a dokončo-
vací truhlářské práce.
Prioritou rekonstrukce bylo podle něj také zapojit místní 

firmy a řemeslníky. Město pak zajistilo koordinaci prací. 
„Urychlilo nám to celkový postup, získali jsme lepší cenu, 
a zároveň jsme podpořili lokální ekonomiku,“ poznamenal 
radní Vlastimil Rapant.
Co je Raťkovský šenk?
Raťkovský šenk je vyhlášená restaurace nacházející se  
v malebném Raťkovském údolí v obci Karolinka. Nabízí 
především valašské speciality a další oblíbené pokrmy, 
které si zákazníci chválí nejen pro jejich chuť, ale i pro 
autentickou atmosféru. Kapacita restaurace je 60 míst,  
k dispozici je také salonek s kulečníkem a zahrádka s pís-
kovištěm pro děti.

NÁKLADY NA REKONSTRUKCI

Zednické práce a materiál 419 603,13,- Kč
Elektroinstal. práce a materiál 66 070,00,- Kč
Vodoinstal. práce a materiál 252 790,56,- Kč
Topenářské práce a materiál 77 520,00,- Kč
Truhlářské práce a materiál 166 722,40,- Kč
Ostatní práce a drobný mat. 42 632,00,- Kč
CELKEM	 	 	 1	025	338,09,-	Kč

Další havárie vyřešena. Raťkovský šenk má nové toalety

„Pokud pacienti během 
roku nezměnili svého 
zubního lékaře zůstávají 
stále našimi pacienty.“
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Vážení občané. 

Otevřelo se před námi bez nadsázky historické rozhodnutí 
ve dvou zásadních otázkách: 

1. Koupit nebo nekoupit  
areál bývalých skláren?

2. Koupit nebo nekoupit  
BD č.p. 498 – Raťkov, tzv. ubytovnu?
V tomto rozboru se budu věnovat té první otázce, a to are-
álu skláren, BD č.p. 498 budu věnovat pozornost dalším 
příspěvkem.

Areál bývalých skláren – koupit, či nekoupit?
Když se ke konci roku 2024 objevila možnost koupit areál 

bývalých skláren, věděli jsme v tu chvíli pouze to, že to 
nebude jednoduché rozhodnutí. 
Uvědomili jsme si, že to bude historické rozhodnutí, které 

ovlivní Karolinku po další generace, a takto jsme k této 
problematice i přistoupili. 
Máme za sebou s panem starostou desítky jednání např. 

s ministerstvy, Czech Investem, krajským hejtmanstvím, 
úřady, potencionálními investory, potencionálními nájem-
ci, pamětníky a samozřejmě jsme v kontaktu také se sou-

časným majitelem, společností Synot, která nám přislíbila 
čas na rozhodnutí, protože vnímá, co sklárny pro Karolinku 
znamenaly a znamenají.
V našem rozboru jsme se také zabývali otázkou, co vlast-

ně dále s areálem následně udělat, je pro Karolinku vůbec 
přínosem? Nejde jen odkoupit, ale co potom s tím dále. 
To vše máme prozkoumáno, prověřeno a vyřešeno a nyní 
vám to představujeme.

Teď k tomu podstatnému. Tedy jaký máme plán, co se 
na základě všech dostupných informací, které jsme za cca 
čtyři měsíce získali, nabízí jako možná cesta řešení a jak 
to udělat. Budu zde psát pouze o řešení jak to udělat, pro-
tože hledat výmluvy a důvody proč to nedělat je spousta 
a nikam takový přístup nevede. Na vás všech pak bude 
naše návrhy zhodnotit a rozhodnout se zda zvolíte ano, 
nebo ne.

Cena
Nabízená cena za areál bývalých skláren a kartonážky je 
52 mil. Kč, což je při rozloze 41 972 m2 částka 1 239 Kč 
za m2. 

Financování
30 mil. Kč - bezúročná půjčka Zlínského kraje
22 mil. Kč – úvěr města Karolinka s odloženou dobou spá-
cení (úvěr by byl splacen z prodeje části areálu)

Rozhodněme společně, 
co vznikne v areálu skláren.
Další šanci už nedostaneme

Model profinancování celého areá-
lu je téma, které není jednoduše 

sdělitelné. Detailní model profinan-
cování, vzájemné návaznosti a sledy 
událostí jsem vysvětloval na setkání  
s občany a také na zastupitelstvu 
města, v kostce se dá říci, že:

Žlutá zóna bude prodána pro potře-
by obchodu a služeb, zde je okamžitá 
finanční návratnost.
Červená zóna by byla prohlášena 
takzvaným Brownfieldem. Zde by byla 
čerpána dotace z ministerstva prů-
myslu a obchodu ve výši 70-ti % na 

koupi, demolici a přípravu území pro 
lehkou výrobu.
Zelený objekt tzv. rafinerie bude ve 
spolupráci se Zlínským krajem přesta-
věn na domov pro seniory.
Modrá zóna zůstane ve vlastnictví 
města. Záměrem je zachování hutní 
haly jako odkaz našich předků a his-
torie Karolinky. V hutní hale by mohl 
vzniknout multifunkční prostor se 
sportovním, kulturním, turistickým  
a jiným vyžitím (i zde jsou na tyto zá-
měry možnosti využití velkých dota-
cí). Dále z budovy vrátnice by vznik-
lo nájemní bydlení s obchůdky. Zbylá 
část areálu by zůstala jako nájemní 
prostory skladů a drobných dílen.
Areál kartonážky. Kartonážka by 
byla zbourána a prostor by byl odpro-
dán developerům za účelem výstavby 
bytového domu. Tím by byly získány 
další finance.
Zásadní informace pro obyvatele Ka-

rolinky je, že areál je po 5-ti letech 
finančně návratný a finanční model 
je udržitelný. Zároveň tato investice 
nezatíží městskou kasu tak, aby bylo 
nutné omezovat jiné plánované inves-
tice města.
Kdo se chce dozvědět víc, vedení měs-
ta připravuje další setkání s občany,  
a to 24. 4. 2025 od 17:30 v sále 
ZUŠ Karolinka, kde bude finanční 
model podrobně vysvětlován.

Finanční model profinancování areálu bývalých skláren
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Domníváme se, že areál v rukou měs-
ta je jedinou schůdnou a bezpečnou 
cestou, jak se vyvarovat všem mož-
ným rizikům.

Možná rizika 
s cizím vlastníkem
• Areál může dále chátrat
• Nejistá budoucnost
• Promarněná šance
• Nemožnost rozvíjet centrum měs-

ta
• Možný problémový vlastník
• Riziko vzniku problémového prů-

myslu v centru Karolinky
• Jiné…
Naopak pokud by město vlastnilo are-
ál, otevírá se řada možností.

Naše možnosti v případě 
vlastnictví areálu

• Jasná ekonomická návratnost
• Rozvoj a kontrola nad centrem 

města
• Nezastaví se jiné investice města
• Areál nebude dále chátrat
• Domov pro seniory
• Nové nájemní bydlení
• Nové pracovní příležitosti
• Rozvoj obchodu a služeb
• Kulturní a společenské centrum
• Možnost získání dotací
• Není ekologická zátěž
• Budoucnost pro mladé i staré
• Odkaz našich předků
• Jiné…

Všechny nastíněné záměry by samo-
zřejmě nebyly hned, realizovaly by se 
postupně. Tímto je ale odpovězeno na 
ty nejdůležitější otázky: Potřebuje Ka-
rolinka areál skláren? Má na to vlastně 
peníze? 
Odpověď zní ano, Karolinka potřebu-

je areál skláren a ano, ekonomicky je 
to zvládnutelné.

Na závěr
Dovolím si vyjádřit dvě přání. První 

je abyste vy – Karolinčané dali na svůj 
úsudek a na svoji hlavu, vnímali fakta 
a ne co kdo někde povídá. Mým dru-
hým přáním je, aby vás k referendu 
přišlo co nejvíce.
Vlastimil Rapant – radní města

O co se bude hrát?
O cizího vlastníka, kterého neovlivníme – ani když bude jednat proti nám. 
Anebo o jasný plán v rukou města – pod dohledem nás všech, Karolinčanů.

Areál skláren v budoucnu. 
Naše vize moderního centra města Karolinky 
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Jak jsme vás informovali v minu-
losti a jak jste si také jistě všimli, 

započali jsme rozsáhlou obnovou ve-
řejného osvětlení. To zahrnuje zejmé-
na sjednocení a výměnu stávajících 
historicky různých druhů svítidel za 
úsporné LED osvětlení. Rovněž na uli-
ci Nábřežní a dolní části ulice Vsetín-
ská dojde současně k výměně sloupů 
veřejného osvětlení.
Hlavními sledovanými cíli jsou přede-

vším finanční úspory na provoz, obno-
va zastaralé soustavy VO, snížení svě-
telného smogu a estetické sjednocení 
města. Prosíme vás tímto o trpělivost. 
Tak rozsáhlou výměnu bohužel prová-
zí i komplikace. Jednou z těch, kterou 
občané nejcitelněji vnímají, jsou opa-
kované výpadky veřejného osvětlení, 
především Na Horebečví, ale spora-
dicky i jinde v Karolince. K těmto vý-
padkům dochází při sepnutí nových 
LED svítidel, kdy dochází k proudové-
mu rázu a následně spadávání jističů 
v příslušném rozvaděči VO. Dalšími 
podněty, s nimiž se na nás obracíte je 
malá, nebo naopak velká svítivost no-
vých lamp, oslňování, nesprávné na-
točení úhlu osvitu a podobně. Za tyto 
podněty jsme vděčni, veřejné osvět-
lení má sloužit, a ne být na obtíž. Na 
druhou stranu je potřeba pochopit, 
že někdy nejde vše vyřešit okamžitě 
a je potřeba nejdříve soustavu kom-
pletně nainstalovat, následně dojde  
k jejímu vyhodnocení a plnému nasta-
vení - plné kalibraci. Postupně dojde  
k dokončení instalace soustavy VO 
jako celku, tedy vč. výměny stožá-

rů na ul. Nábřežní a spodní části ul. 
Vsetínská. Bude následovat kontrola 
celé soustavy a vyhodnocení podně-
tů od občanů. V konečné fázi dojde  
k plnému nastavení soustavy VO tak, 
aby maximálně plnila potřeby občanů, 

ale také zároveň splňovala podmínky 
dotačního titulu, tedy úsporu energie.
V údolí Raťkov - jsme si vědomi malé 

svítivosti nového osvětlení, situaci ře-
šíme s projekční firmou, problematika 
bude s největší pravděpodobností vy-
řešena zvýšením příkonu a tím zvýše-
ním svítivosti jednotlivých lamp. Nyní 
je příkon do svítidla v ul. Raťkov na-
staven na 17,5W, kalibrací svítidla je 
možné toto navýšit až na 40W, tedy 
zvýšit svítivost lampy.
Sídliště Horebečví - víme o proble-

matice vypadávání jističů a vypa-
dávání osvětlení, situaci jsme řešili  
s dodavatelskou firmou a nyní čekáme 
na dodání nových jističů, které vyřeší 
tento druh poruch - rázy při sepnutí 
VO.
Prosíme tedy občany, aby byli tr-

pěliví a nedali na falešné a poplašné 
zprávy. Pokud shledáte, že subjektiv-
ně vnímáte v novém osvětlení nějaký 
problém (málo svítí, hodně svítí, sví-
tí bokem, oslňuje, apod.), prosíme, 
aby jste nám podali podnět a my měli 
možnost toto zaevidovat a násled-
ně dále řešit. Věřte, že naším cílem 
je mít moderní a bezproblémové ve-
řejné osvětlení, které slouží tak, aby-
chom nemuseli každý večer objíždět 
Karolinku a toto řešit. Všechny tyto 
podněty shromažďujeme, ideální je 
formou zaslání podnětu na adresu: 
podatelna@mukarolinka.cz, do před-
mětu emailu napište prosím VEŘEJNÉ 
OSVĚTLENÍ.
Moc děkujeme za pochopení.

Veřejné osvětlení v Karolince prochází proměnou

Vážení občané, výstavba nových 
bytů patří mezi naše hlavní prio-

rity. Je důležité udržet stabilní počet 
obyvatel v Karolince i do budoucna. 
Proto děkujeme vám všem za účast 
v anketě týkající se výstavby nových 
bytů v Karolince. Na základě vašich 
odpovědí jsme získali cenné informa-
ce, které budou využity při přípravě 
stavebních projektů.
Dle výsledků ankety je mezi obča-

ny největší zájem o byty dispozic 3+1  
(24,1 %) a 3+kk (21,3 %). Velkou 
poptávku zaznamenaly také byty dis-
pozic 2+1 (21,3 %) a 4+kk (13,8 %). 
Menší zájem je o byty 2+kk (9,8 %), 
1+1 (5,7 %) a 1+kk (3,4 %). Před-
pokládáme tak, že zájem o městské 
bydlení mají převážně mladí lidé a ro-
diny s dětmi. 
Tyto výsledky ankety jsou význam-

ným podkladem pro stávající i budoucí 
stavební projekty a pomohou přizpů-
sobit plánovanou výstavbu potřebám 
občanů. Zpětná vazba občanů našeho 
města je pro nás velmi důležitá.

Oldřich Škorňák, místostarosta

O nové byty mají zájem hlavně rodiny s dětmi

8 KAROLINSKÝ zpravodaj



Končící Úřad práce v Karolince 
Ano, skutečně, k 31.5.2025 ukončí svou 
činnost pobočka v Karolince. Podle vyjádření 
generálního ředitele Úřadu práce ČR Daniela 
Krištofa je důvodem zásadního omezení pobo-
ček finanční úspora, ale především bezpečnost 
pracovníků. V provozu zůstanou pracoviště  
ve všech obcích s rozšířenou působností. Pů-
sobí u nás ale Česká pošta, která část agendy 
úřadu práce převezme. Nyní už 51 vybraných 
pošt pomáhá s vyřizováním žádostí o vybrané 
sociální dávky a jejich počet roste. 
Dalším faktem je, že se pobočky ruší v době, 
kdy stále víc lidí využívá online služby úřadu 
práce přes klientskou zónu Jenda. Případně 
komunikují prostřednictvím datových schrá-
nek. Úřad práce slibuje, že lidé z dotčených 
oblastí budou mít jiné pobočky v dojezdové 
vzdálenosti 25 minut autem nebo 45 minut 
veřejnou dopravou.
Zaměstnancům ze zrušené pobočky byla 
nabídnuta možnost přejít na jiná pracoviště 
úřadu.

Končící lékárna v Karolince
Ne, dochází pouze ke změně formy podniká-
ní, kdy od 1.5.2025 původní fyzická osoba, 
OSVČ PharmDr. Hana Ptáčková přejde na 
právnickou společnost Hyperia lékárna s.r.o.                   
Lékárna v Karolince dále zůstává v řetězci 
Benu lékáren, PharmDr. Hana Ptáčková bude 
stále vedoucí lékárník v Karolince a odborný 
zástupce jak pro lékárnu Karolinka, tak i pro 
Nový Hrozenkov.

KAROLINSKÁ 

DRBNA
místostarosta
Oldřich Škorňák
odhaluje, jak to vlastně je...
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Stejný majitel, tedy společnost Synot nabídla současně 
s areálem skláren i BD č.p. 498. Tuto budovu však vy-

členila od areálu bokem, jde tedy o dvě samostatné zále-
žitosti: areál skláren a BD. 
U bytového domu byly dány záruky možnosti první na-

bídky do konce roku 2024, po jednání s vlastníkem se po-
dařilo dobu krátce prodloužit. Nyní je však stav takový, 
že BD je nabízen volně k prodeji komukoliv. Máme reálné 
obavy, aby nám vážný zájemce BD tzv. nevyfoukl pod no-
sem. 
Situace je nyní každopádně taková, že 26. 4.2025 

se rovněž o osudu BD rozhodne v referendu. Pokud 
bude zvoleno ano a tento bytový dům s 31 byty za na-
bízenou cenu 35,5 mil. Kč město koupí, bude nut-
né v brzké době přistoupit také k zásadní a celko-
vé opravě, a k vybudování nových zpevněných ploch  
v okolí domu. Takto by se cena vyšplhala prakticky k 60-
ti mil. Kč, kde 18 mil. Kč činní dotace na rozvoj bydlení,  
6 mil. by město muselo dát z vlastních zdrojů a 36 mil. Kč 
by si město muselo vzít zvýhodněný úvěr od státní banky, 
který by byl splácen z nájmů po dobu 30-ti let.
Návratnost této investice je 25 let. 

Pokud by referendum zvolilo ANO, tak město by tímto 
získalo:
• Kontrolu nad BD
• Jistota pro obyvatele BD
• Ekonomická návratnost po 25-ti letech
• Město si určuje vývoj BD
• Podpora dotací  - 30% 
• Budova NEBUDE CHÁTRAT DALŠÍCH x LET

Pokud by zvolilo NE, tak zde hrozí:
• Město nebude mít kontrolu nad BD a dalším vývojem
• BD může chátrat x dalších let
• Pokud bude problémový vlastník – možnost vzniku 

možného „geta“

Pokud by referendum rozhodlo, že se má BD č.p. 598 
koupit, znamenalo by to pozdržení a oddálení některého  
z velkých projektů na bydlení. Tedy např. nástavbu Jed-
noty, nebo bytový komplex Na Sklepoch. Věc je řešitelná, 
město počítá s oběma možnými variantami. Rozhodnutí je 
na občanech v referendu.

Vlastimil Rapant – radní města

V referendu také rozhodnete:
BD č.p. 498 Raťkov, tzv. ubytovna - koupit, či nekoupit?

Ekologická zátěž v areálu skláren v Karolince
Často slýchávám, že v areálu skláren je historicky ekologická zátěž, že tam je zemina, která je nasyce-
na kyselinami, že tam jsou stěny plné kyselin, že tam je něco ukrytého a tajemného, o čem nikdo neví. 
Toto není pravdou. Dle všech dostupných informací ze svědectví pamětníků, z konzultací na patřič-
ných úřadech, atd… , tak v areálu bývalých skláren v Karolince není žádná ekologická zátěž. Areál 
jsme si také důkladně fyzicky prošli, prohlédli, a opravdu zde nejsou žádné „zapomenuté“ sudy nebo 
barely s kyselinou, či jinými chemikáliemi.
V areálu se nachází pouze běžný dobový stavební materiál, typu lepenky, eternit, apod., který bude 
nutné v rámci možných budoucích záměrů likvidovat v souladu se zákonem o odpadech, tedy v přís-
nějším režimu tzv. nebezpečného odpadu. Nejedná se ale o nic vyjímečného, a je to zcela běžné řešení.

Koupě areálu skláren Karolinku ekonomicky zrujnuje
Toto není pravdou, a ten co to říká, neví o čem mluví. Případná koupě areálu skláren je namodelová-
na tak, že je v horizontu 5-ti let ekonomicky návratná, tedy městský rozpočet zatíží na krátkou pře-
chodnou dobu. Toto ale nezastaví jiné investice města, jiné záměry a také by to neznamenalo zvýšení 
jakýchkoliv poplatků, či daní pro občany. 
Když se vyskytla možnost odkupu skláren, řekli jsme si, že pokud toto má být vůbec realizovatel-
né, nesmí to omezit jiné plánované a rozběhnuté investice (školní kuchyně, zastávky Na Ingstavu, 
Smutečka a hřbitov, bytová výstavba, oprava komunikací, postupná oprava vodovodu, ….), takto byl 
nastaven i model profinancování areálu bývalých skláren, tedy částka 52 mil. Kč. 
Ekonomicky si město stojí velmi dobře, každopádně pro koupi by byl nutný překlenovací úvěr s odlo-
ženou dobou splácení, tento není problém získat. Celý postup jsme prověřovali s bankovními domy  
a líbil se jim tak, že nebude nutné ani pozastavovat žádný majetek města jako záruku. Městský rozpo-
čet to více nezatíží.

Koupě BD č.p. 498 Karolinku ekonomicky zrujnuje
Pokud by došlo v referendu k rozhodnutí, že BD č.p. 498 – Raťkov, tzv. ubytovna má město za cenu 
35,5 mil Kč koupit, město by muselo přistoupit také k opravě tohoto objektu. Koupě a oprava pak 
jsou napočítány na bez mála 60 mil. Kč, kde 18 mil. Kč činní dotace na rozvoj bydlení, 6 mil. by 
město muselo dát z vlastních zdrojů a 36 mil Kč by si město muselo vzít zvýhodněný úvěr od státní 
banky, který by byl splácen z nájmů po dobu 30-ti let.
Pokud by referendum rozhodlo, že se má BD č.p. 598 koupit, znamenalo by to pozdržení a oddálení 
některého z velkých projektů na bydlení. Tedy např. nástavbu jednoty, nebo bytový komplex Na Skle-
poch. Věc je řešitelná, město počítá s oběma možnými variantami. Rozhodnutí je na občanech  
v referendu.

     

   KAROLINSKÁ DRBNA
   radní Vlastimil Rapant

   odhaluje, jak to vlastně je...
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Městský bytový podnik Karolinka se zaměřuje na reali-
zaci projektu výstavby dvou fotovoltaických elektráren 

pro střediska Čistírna odpadních vod (ČOV) a Čerpací sta-
nice (ČS). Pokud se nám podaří úspěšně projít procesem 
a zajistit všechna potřebná povolení od dotčených orgánů, 
bude projekt realizován formou PPA (Power Purchase Agre-
ement), což znamená, že fotovoltaické elektrárny budou 
vybudovány bez jakýchkoli počátečních investic ze strany 
zákazníka, tedy MBPK, p. o. Náklady na výstavbu, projekt, 
montáž, servis, revize a případné opravy budou plně po-
kryty dodavatelem, a zákazník bude platit pouze za sku-
tečně odebranou energii.
Fotovoltaická elektrárna o výkonu 49,95 kWp přispěje  

k významnému snížení provozních nákladů těchto zařízení 
a zároveň podpoří ochranu životního prostředí, což je v 
souladu s cíli udržitelného rozvoje a snižování ekologické 
stopy.

Technické parametry projektu
Projekt zahrnuje výstavbu dvou fotovoltaických elek-
tráren, přičemž každá dosáhne roční produkce elektřiny 
49,95 MWh, z toho 45 MWh/r bude přímo spotřebováno 
pro provoz čistírny odpadních vod a přečerpávací stanice. 
Fotovoltaické elektrárny budou realizovány jako projekt 
na klíč, tedy včetně projektové dokumentace, inženýringu  

a řízení celého projektu. Tento objem energie představuje 
značnou úsporu v nákladech na elektřinu.

Finanční přínosy
Investice do fotovoltaiky přinese značnou ekonomickou 
úsporu:
• Cena elektřiny dodané z FVE bude činit 3,5 Kč/kW nebo 
60 % ceny nakupované energie od distributora (bez DPH).
• Po uplynutí 15 let od spuštění elektrárny bude provedena 
revize a předání k dalšímu užívání na 10 let zdarma.

Postup realizace
Projekt proběhne ve dvou hlavních fázích:
1. Přípravná fáze – zahrnuje tvorbu projektové doku-
mentace, inženýring a zajištění potřebných povolení.
2. Realizační fáze – samotná výstavba a uvedení elek-
trárny do provozu, včetně revize a připojení do systému.

Závěr
Realizace fotovoltaických elektráren představuje klíčový 
krok směrem k větší energetické soběstačnosti středisek 
ČOV (čistírna odpadních vod) a ČS (čerpací stanice) v Ka-
rolince. Kromě finančních úspor a dlouhodobé udržitelnosti 
tak Městský bytový podnik Karolinka potvrzuje svůj odpo-
vědný přístup k životnímu prostředí a inovativním řešením 
v oblasti energetiky.

Změna a rozšíření provozní 
doby Sběrného střediska 
odpadů Karolinka
MBP Karolinka oznamuje změnu 
provozní doby Sběrného střediska 
odpadů (SSO Karolinka). 

Nově bude SSO otevřeno:
• Každý pátek od 10:00 do 18:00
• Každou sudou sobotu od 8:00 

do 12:00
Prosíme občany, aby tuto změnu 

zohlednili při plánování návštěvy 
střediska.

Aktuality z Městského bytového podniku

Spustili jsme nový web MBP

S potěšením oznamujeme, že Městský bytový podnik Karolinka, p. o. 
(MBPK, p. o.) dokončil a oficiálně spustil nové webové stránky. Po mě-

sících intenzivní práce a příprav nyní přicházíme s moderní, přehlednou  
a plně responzivní platformou, která reflektuje požadavky dnešních uživatelů. 

Co nového přináší náš web?
1. Moderní design a intuitivní prostředí
Stránky jsou navrženy tak, aby byly vizuálně atraktivní a snadno ovladatelné. 
Všechny důležité informace najdete přehledně uspořádané.
2. Responzivní design
Web se přizpůsobí vašemu zařízení, ať už používáte počítač, tablet nebo mo-
bilní telefon. Už žádné komplikace při přístupu z mobilu.
3. Aktuální informace na hlavní stránce
Hned po otevření webu zjistíte nejnovější oznámení o poruchách, výměně mě-
řičů tepla, volných pracovních místech a dalších důležitých aktualitách.
4. Rozšířená knihovna dokumentů a odkazů
Ke stažení jsou dostupné všechny potřebné dokumenty, ceníky a návody.
Děkujeme vám za trpělivost při přechodu na novou platformu a věříme, že 

nový web usnadní váš přístup k informacím a zjednoduší komunikaci s naší 
organizací.
Navštivte nás na www.mbpk.cz a podívejte se na změny na vlastní oči!

Fotovoltaická elektrárna pro Čistírnu odpadních vod a Čerpací stanici

Akce „ČISTÉ SKLEPY“ 
Jarní úklid na sídlištích
Městský bytový podnik Karolinka vy-
hlašuje akci Čisté sklepy určené pro 
obyvatele sídlišť. 
Ve dnech 2. až 5. května budou 

na sídlištích Horebečví, Nábřežní  
a Na Obo-
ře přistaveny 
kontejnery ur-
čené výhradně 
pro velkoobje-
mový odpad  
a elektrospo-
třebiče.
Žádáme ob-

čany, aby do 
k o n t e j n e r ů 
nevhazova l i 
nebezpečný 
odpad, sta-
vební suť ani 
bioodpad.

Děkujeme.
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Informování občanů 
o odpadovém hospodářství
S novým zákonem o odpadech vstoupila v účinnost také nová povinnost pro 

obce týkající se informování občanů o odpadovém hospodářství. 

Předcházení vzniku odpadů
Předcházení vzniku odpadů je prevencí v odpadovém hospodářství. Cílem je 
snižování množství odpadů. Předcházením vzniku odpadů můžeme konkrétně 
ušetřit spoustu surovin, energie a snížit spotřebu.
• Nejlepší odpad je ten, který nevznikne
• Nepoužívej plastové sáčky
• Nekupuj balenou vodu
• Nakupuj co nejvíce bezobalově
• Kompostuj
• Neplýtvej
• Používej věci co nejdéle
• Používej bazary, re-use centra, swapy, second-handy, charit. organizace
• Hledej ekologicky šetrnější varianty
 A hlavně při spotřebě, konzumaci a při tvorbě odpadů přemýšlej

Finanční stránka
Náklady MBPK, p.o. na odpadové hospodářství:
• Směsný komunální odpad (sběr, svoz a likvidace): 2 811 630,60 Kč
• Separovaný odpad (sběr, svoz a likvidace): 3 451 378,66 Kč
• Mezisoučet nákladů: 6 263 009,26 Kč
• Počet plátců: 2351 
• Poplatek za 1 plátce: 600 Kč
• Náklad na 1 plátce: 2 663,98 Kč
• Rozdíl, který doplácí Město Karolinka na 1 plátce: 2063,68 Kč

Příjmy MBPK, p. o. z odpadového hospodářství:
• Příjem od Eko-kom, Asekol, Elektrowin, atd.: 571 391,32 Kč
• Příjem MBPK, p. o. od zřizovatele: 5 807 235 Kč
• Příjem - ostatní: 120 090,80 Kč

Poznámka: Město Karolinka vybralo na poplatcích v roce 2024: 1 401 250 Kč

Souhrn:
• Celkové náklady MBPK, p. o.: 6 263 009,26 Kč
• Celkové příjmy MBPK, p. o.: 6 498 717,12 Kč

Třídění odpadu: důležitý krok k udržitelnosti
Město Karolinka se pohybuje v oblasti třídění odpadu těsně pod dosahem 

požadovaného cíle, zatímco okolní obce dosahují přibližně 40 %. Jaký je 
vlastně význam třídění odpadu a jaký cíl musí město splnit?

Město Karolinka jako původce komunálního odpadu
Město se stává původcem komunálního odpadu ve chvíli, kdy občan odloží 
odpad na místo k tomu určené. Zákon jí ukládá povinnost přebírat veškerý ko-
munální odpad vznikající na jejím území při činnosti nepodnikajících fyzických 
osob. Zároveň musí určit místa pro oddělené soustřeďování jednotlivých složek 
odpadu.
Mezi tyto složky patří papír, plasty, sklo, kovy, dřevo. Pak také objemný odpad, 
biologicky rozložitelný odpad a nebezpečný odpad včetně jedlých olej, tuků  
a textilu.

Třídění odpadu a stanovené cíle
Město Karolinka musí do konce roku 2025 zajistit, aby alespoň 60 % komunál-
ního odpadu bylo odděleně soustřeďováno a recyklováno. Tento podíl zahrnuje 
odpady shromažďované obecním systémem (např. papír, plast, sklo, bioodpad, 
textil, oleje, dřevo, kovy) i odpady mimo obecní systém (např. výkupny dru-
hotných surovin).
Tento podíl se sleduje od roku 2021. Nejlepších výsledků jsme dosáhl v roce 
2023, kdy jsme dosáhli na 58 %. I když bylo v roce 2023 téměř dosaženo 
požadovaného cíle, v roce 2024 došlo k mírnému poklesu (52%). Proto je dů-
ležité, aby se občané do třídění aktivně zapojili a pomohli tak Karolince splnit 
zákonem stanovené limity. Každý vytříděný kilogram odpadu přispívá k lepšímu 
životnímu prostředí i udržitelnému hospodaření s odpady.

Materiály připravila Ivona Filgasová, ředitelka MBPK, p. o.

Matrika informuje..
Kolik se nás loni narodlo, 
zemřelo, přestěhovalo

V roce 2024 se narodilo v Karolince 
15 dětí, zemřelo 25 občanů, nově 
přihlášených občanů bylo 13 a od-
hlášených 52.
K 31. 12. 2024 měla Karolinka 

celkem 2363 obyvatel, z toho bylo  
77 cizinců.
Dospělí tvoří 1 918, děti do 15 let 

287, 15–18 let 81. Průměrný věk 
je 45,46 let.
V roce 2024 proběhlo v Karolince 

celkem 30 svateb, z toho 2x cír-
kevní.

Kamerový systém
Máme hotovou projektovou doku-
mentaci a jsme připraveni vyhlásit 
výběrové řízení na dodavatele.

Město má aktuálně na 
účtu téměř 30 milionů
Zůstatky účtu města Karolinka  
k 7. 4. 2025 jsou následující:
 
• Běžný účet

5 656 300,61 Kč
• Účet FKSP

1 128 196 Kč
• Účet zubní ordinace

626 265,82 Kč
• Účet nájmů

43 292 Kč
• Spořící účet

21 624 354,03 Kč
• Účet ČNB

72 276,79
 
CELKEM

29 150 685,25 Kč

KRÁTKÉ ZPRÁVY

inzerce
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KLIENTŮM STACIONÁŘE SE DO AUTA NASEDÁ UŽ DOBŘE
Stacionář nabízí dopravu do našeho zařízení v novém 
autě. „Stávající Suzuki SX4 sloužilo dobře, pokud jsme 
v autě vezli jednoho klienta. S rostoucím počtem klien-
tů stacionáře jsme se dostali do situace, kdy jsme mu-
seli odmítat dovozy z důvodu malého prostoru v autě, 
tři dospělé osoby se na malá zadní sedadla zkrátka ne-
vešly,“ vysvětluje Vojtěch Petroš, vedoucí Denního sta-
cionáře Slunečnice. Proto jsme podali žádost o dotaci 
z programu IROP zaměřeného na podporu sociálních 
služeb, ze které bylo možné auto uhradit. Výzva umož-
nila příjemcům žádat pouze o elektroautomobily nebo 
o PHEV auta. Vzhledem k podmínkám našeho regionu 
jsme se rozhodli vyhlásit veřejnou zakázku pro hybridní 
motory, které umožňují kombinovat elektřinu s benzí-
nem. 
Hlavním parametrem auta pro vypsanou veřejnou sou-
těž byly jeho rozměry, a s tím související pohodlnost 
sezení i nástupu hůře pohyblivých uživatelů. „Navštívili 
jsme spoustu prodejců, seděli v desítkách aut, stokrát 
jsme si zkoušeli nasedání a vysedání z nich, aby bylo 
pro klienta nejen možné, ale i bezpečné,“ upřesňuje 
vedoucí služby. Nové auto, model KIA Sorento, si klienti chválí. Prostor pro nástup je výrazně příjemnější, a hlavně 
bezpečnější než u malého auta. Výhodou je i elektricky ovládané sedadlo spolujezdce, díky kterému lze klientovi indi-
viduálně nastavit polohu sedadla podle jeho potřeb velmi jednoduše, a to i ze strany od řidiče. (Ze stejné dotace také 
čekáme na dodání 4 vozů SEAT Leon pro terénní Pečovatelskou službu a službu Osobní asistence).
Ivana Hlaváčová, PR

JABLEČNÁ PŘESNÍDÁVKA Od paní učitelky Mikulcové z Velkých Karlovic jsme obdrželi pár bedýnek sladkých jab-
líček. Tímto jí za ně moc děkujeme.
Přemýšleli jsme s klienty, jak je využít, a přitom si potrénovat jemnou motoriku a naučit se něco nového.  Nápad přišel 
i s receptem od naší paní ředitelky. Všichni tento nápad v podobě jablečné přesnídávky s nadšením přivítali. Na konci 
našeho snažení byla chutná a zdravá odměna.
O tento snadný a chutný recept se s Vámi rádi podělíme.
Jablíčka očistíme a nakrájíme na stejně velké kostičky. Vložíme do hrnce a zalejeme vodou (na 1 kilo jablek cca 100 
ml vody). Přidáme lžíci citronové šťávy, cukr dle chuti, vanilkový cukr a skořici. Můžeme přidat hrst ovesných vloček. 
Vaříme do změknutí cca 15 minut pod pokličkou.
Rozvařená jablka rozmixujeme. Na závěr přidáme vanilkový pudink rozmíchaný v troše vody a krátce povaříme.  Poté 
necháme vychladnout a plníme do předem připravené sklenice. 
Radka Valouchová, vedoucí Sociální rehabilitace Lávka

SNÍDANĚ S KNĚŽÍMI Na začátku března jsme pohostili 
naše milé faráře, kteří s námi již léta spolupracují. Paní ředi-
telka je v úvodu mile přivítala a vyslovila jim poděkování, pro-
tože není vždy a všude zvykem, aby Charita a faráři spolu tak 
úzce a věrně spolupracovali. Vedoucí jednotlivých služeb pak 
hovořili, co je u nás nového, co se daří, na co se budeme více 
zaměřovat, co rozšiřovat, jak potřebná je tato spolupráce. 
Děkujeme za toto milé a jistě ne poslední snídaňové setkání.
Ivana Hlaváčová, PR

SLADKÁ RADOST – PEČENÍ MALÝCH TRDELNÍKŮ
V rámci aktivizačních činností jsme si připravili sladké dopo-
ledne, které provonělo celý prostor vůní skořice a vanilky. Kli-
enti se s nadšením zapojili do pečení malých trdelníků – tra-

diční pochoutky, která jim připomněla chvíle mládí, poutě a rodinné oslavy.
Příprava začala výrobou těsta. Následovalo tvarování a obalování v cukru a skořici. Společně jsme si povídali o tradicích, 
zvycích a vzpomínkách spojených s pečením a sladkostmi. Když se trdelníky pekly, celým domem se nesla neodolatelná 
vůně. Odpoledne přišla ta nejlepší část – ochutnávka. Sladké trdelníky se podávaly s kávou nebo čajem a úsměv na 
tváři našich klientů byl tou nejkrásnější odměnou.
Pečení nebylo jen o sladkém pohoštění, ale především o společných zážitcích, radosti a aktivním trávení času. Tyto 
chvíle dokazují, že i malé aktivity mohou přinést velké potěšení. Těšíme se na další společné tvoření a voňavé zážitky 
v naší domovské kuchyni. 
Lenka Kopřivová, vedoucí pobytových služeb

KVĚTINY NAŠIM ŽENÁM Mezinárodní den žen, významný den, kdy blahopřejeme ženám celého světa. Také naše 
Charita se připojuje k přání všeho dobrého, pevného zdraví a Božího požehnání. Během rozvozu obědů jsme s Petrem 
Jochcem předávali drobnou kytičku našim uživatelkám. Všem milým dámám udělal karafiát radost. Kytičku obdržely  
i kuchařky a paní vedoucí jídelny Základní školy Nový Hrozenkov, kam jezdíme pro obědy. Děkujeme Nadačnímu fondu 
Svět za květiny, které nám pro ženy daroval. Náš suterén se tak stal na chvíli malým květinářstvím.
Ivana Hlaváčová, PR

Charita Nový Hrozenkov informuje
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Hasičský sbor města Karolinka
Rekordní rok pro naši jednotku: 82 zásahů a rostoucí výzvy
Loňský rok byl pro jednotku opět re-

kordní. Za celý rok 2024 jsme za-
sahovali u 82 událostí, což je u dob-
rovolných jednotek sedmý nejvyšší 
počet událostí ve Zlínském kraji. Ten-
to počet se každoročně zvyšuje. 
Nejčastějším typem zásahu je tra-

dičně technická pomoc. Do této ka-
tegorie spadají události typu spad-
lý strom nebo transport pacienta 
pro ZZS. Následují dopravní nehody  
a požáry. Co do lokality jsme nejčas-
těji vyjížděli do Velkých Karlovic, ná-
sleduje Karolinka, Nový Hrozenkov  
a Halenkov. K jednomu zásahu jsme 
vyjížděli do Huslenek. 
Vyrážíme do čtyř minut
Průměrná doba výjezdu od vyhláše-

ní poplachu byla v loňském roce 3,52 
minuty. Za tento čas jsou členové 

schopní se dopravit do zbrojnice, pře-
vléct a vyjet s technikou k události. 
Další činností členů jsou samozřej-

mě desítky hodin školení, výcviků  
a práce na údržbě zbrojnice a techni-
ky. Podařilo se také uspořádat spolu  
s policií, záchrannou službou a horskou 
službou den IZS, a zúčastnili jsme se 
také pálení čarodějnic na vleku, kde 
jsme zajišťovali požární dozor, a při 
té příležitosti jsme také ukázali něco  
z naší techniky. Po zářijových povod-
ních jsme se podíleli na organizaci 
sbírky pro postiženou obec Zátor.
Naše činnost by nebyla možná bez 

podpory od našeho zřizovatele, kte-
rým je město Karolinka. Velkou pod-
porou pro fungování jsou také dotace, 
o které každoročně žádáme. V uply-
nulém roce jsme získali prostředky ve 

výši 298 000 Kč od Zlínského kraje  
a 267 014 Kč od Ministerstva vnitra – 
Generálního ředitelství HZS.
Letos už 18 zásahů
Letošní rok začal zostra. Ke dni se-

psání tohoto článku už máme za se-
bou celkem 18 zásahů, z toho 3x se 
jednalo o záchranu osoby, 3x o tech-
nickou pomoc, 5x o dopravní neho-
du a 7x o požár. Nejnáročnějším byl 
požár rodinného domu na Halenkově,  
a požár suché trávy v Novém Hrozen-
kově. 
Požáry v přírodním prostředí jsou 

nyní díky velice suchému počasí ve-
lice časté napříč celou republikou,  
a v našem hornatém terénu patří mezi 
nejnáročnější.

Zdeněk Valíček, velitel
Hasičský sbor města Karolinka

SDH Sklárny Karolinka
Hasiči se připravují na novou sezónu a zvou na tradiční Raťkovskou Grapu

Sbor dobrovolných hasičů Sklárny Karolinka se od zim-
ních měsíců připravuje na nadcházející sezónu, která 

započte již zanedlouho – na jaře. Družstvo mladých hasičů 
i mužů vyvíjí veškeré úsilí, aby byli ve skvělé kondici se 
začátkem prvních soutěží – budou měřit své síly v postu-
pových soutěžích a v ligách požárního sportu.
Mladí hasiči, jak je tomu už zvykem, pravidelně trénují 

během zimních měsíců v tělocvičně ZŠ a zaměřují se pře-
devším na fyzickou kondici – sprinty, výběhy do schodů, 
cviky na mobilitu a flexibilitu a v neposlední řadě i kolek-
tivní hry. Stejně tak ani družstvo mužů nezahálí a buduje 
svou fyzickou kondici na společných tréninzích – kruhový 
trénink, posilovna. Jakmile v prvních březnových týdnech 
vysvitlo slunce, mohla se obě družstva přesunout alespoň 
na chvíli do areálu školního hřiště.
Dne 1. února proběhla Výroční valná hromada sboru za 

přítomnosti zástupců vedení města. Valná hromada se 
shodla, že nadále budeme pracovat na rozvíjení našeho 
sboru, náboru nových členů a školení trenérů, uspořádá-
me soustředění pro mládež, budeme budovat spolupráci  
s okolními sbory a zúčastníme se postupových soutěží. 
Dále se valná hromada shodla, že díky finanční podpoře 
města Karolinka a dalších sponzorů pořídí náš sbor v tomto 
kalendářním roce nový automobil namísto dosluhující Avie 
Furgon.
V rámci budování dobrých vztahů s dalšími hasičskými 

sbory se muži zúčastnili 9. března florbalového turnaje ve 
Velkých Karlovicích. Sestavili jsme celkem dva týmy mužů 
po pěti hráčích, a nakonec jsme se celkově umístili na  
4. místě. Věříme, že bychom se umístili lépe, v semifinále 
však byla jednomu z našich hráčů zlomena florbalová hůl, 
tudíž jsme byli oslabeni o jednoho hráče a nemohli jsme 
tak předvést excelentní výsledek naší týmové spolupráce 
jako v předchozích zápasech.
Na první závody této sezóny našich mladých hasičů za-

vítáme do Ostravy, kde se 29. března uskuteční soutěž 
v běhu na 60 m přes překážky. S dětmi jezdíme na tyto 
halové závody pravidelně každým rokem. I přes velkou 
konkurenci v jednotlivých kategoriích budou naši svěřenci 
usilovat o co nejlepší umístění.
Chtěli bychom vás také pozvat na 56. ročník tradiční Rať-

kovské grapy, která se uskuteční 28. června. Začátek sou-
těže je naplánován na 14:00. Kromě samotné soutěže, jež 

je zařazena jako i v předešlých ročnících do Beskydské 
ligy, se můžete také těšit na exhibiční požární útok naše-
ho dorosteneckého družstva, dále na bohaté občerstvení 
a zábavu s příjemnou atmosférou. Jestliže se nám podaří 
vše podle plánu, budeme moct uspořádat také zábavu po 
samotné soutěži. Budeme se na vás těšit!
Na závěr bychom rádi poděkovali městu Karolinka a všem 

sponzorům za podporu našeho sboru.
Redakční tým SDH Sklárny Karolinka
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V sobotu 8. března se v Raťkovském šenku v Karolince 
uskutečnil dlouho očekávaný 1. ročník Sněženkového 

plesu, který se ihned stal nezapomenutelným zážitkem 
pro všechny účastníky.
Celý večer provázela příjemná atmosféra, skvostná hud-

ba a výborná zábava. K tanci a poslechu zahrála cimbálová 
muzika Rozinka, která návštěvníkům přinesla pravý záži-
tek z moravské tradice a lidové hudby. Tančilo se, zpívalo 
a smálo, a to až do pozdních hodin.
Kromě skvělé zábavy nechyběla ani tradiční tombola, 

která nabídla širokou škálu hodnotných cen. K tomu bylo 
připraveno i kolo štěstí, jež rozveselilo všechny přítom-

né a přidalo na vzrušení celému „sněženkovému“ večeru . 
  Tento nezapomenutelný večer by nebyl možný bez oběta-
vosti a organizačního talentu provozovatele Raťkovského 
šenku, pana Petra Havliše a jeho týmu, kterému patří vel-
ké poděkování za zajištění celé akce, skvělé občerstvení  
a vytvoření příjemné atmosféry, která se stala základem 
pro tento velký úspěch.
Sněženkový ples v Karolince se stal jedním z těch nevída-

ných a krásných večerů, které se zaryjí do paměti všech, 
kteří se ho zúčastnili. Už teď se všichni těšíme na 2. roč-
ník, který se, jak věříme, stane opět skvělou příležitostí  
k setkání a zábavě.  Richard Holiš, starosta

Sněženkový ples okouzlil všechny návštěvníky

Tradiční Noc kostelů opět přinese do 
Karolinky jedinečnou atmosféru du-

chovna, hudby a společenství. V pátek 
23. května 2025 se všechny zájemce  
o tuto kulturně-duchovní akci otevřou 

dveře Kostela Panny Marie Karmelské.
Noc kostelů v Karolince má svou 

dlouholetou tradici a každoročně při-
láká mnoho návštěvníků, kteří chtějí 
na okamžik zanechat shon každoden-

ního života a vychutnat si kouzlo sa-
krální architektury, ztišení i umění.
Program bude bohatý a určený pro 

děti i dospělé. Čekají vás zajíma-
vé přednášky, inspirativní koncert, 
chvály a aktivity přizpůsobené všem 
věkovým kategoriím. Program začne 
večerním otevřením kostela a pokra-
čovat bude hudebními vystoupení-
mi, možností prohlídky s průvodcem  
a diskuzemi o jeho historii.
Návštěvníci budou moci naslouchat 

nejen hudbě, ale i slovu, které přinese 
inspiraci a prostor k zamyšlení. 
Pro děti budou připraveny interak-

tivní aktivity, které jim přiblíží historii 
a atmosféru tohoto místa hravou for-
mou.
Nezáleží na tom, zda jste věřící, nebo 

pouze hledáte možnost strávit příjem-
ný večer v neobvyklém prostředí. Noc 
kostelů je pro každého, kdo se chce 
nechat unést krásou a hloubkou toho-
to výjimečného místa. Těšíme se na 
vás!

Za tým organizátorů 
Křupalová Petra

Noc kostelů v Karolince: Večer světla a ztišení
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16. oddíl Nový Hrozenkov Junák - český skaut

Pomoc Ukrajině, zimní dobrodružství 
a inspirace pro vedoucí skautů

Zimní výprava na Kohútku
Výpravy do přírody jsou nedílnou součástí skautského programu. Ta zimní se 

opravdu vyvedla. Mráz a sníh vykouzlily nádhernou pastvu pro oči i dosta-
tek materiálu pro hraní sněhových bitev a stavění pevností. Po výstupu nahoru 
na Kohútku a vydatném řádění ve sněhu jsme si uvařili oběd na ohni a po něm 
započali divoký bobový sjezd dolů. Ještě chvílii jsme pak skotačili a závodili, 
než jsme děti vrátili rodičům předpisově utahané s blaženým úsměvem na 
červených tvářičkách.

Světlo a teplo pro Ukrajinu

Již třetím rokem jsme se s 16. oddílem Nový Hrozenkov 
zapojili do výroby svíček. Jedná se o efektivní českou 

humanitární pomoc lidem zasažených válkou na okupo-
vané Ukrajině, kteří se potýkají s častými a dlouhodobými 
výpadky elektrického proudu. 
Tyto svíčky, které jsou vyrobeny z odpadních či zbytko-

vých materiálů, znají mnozí z Česka, někteří je používají 
do skleníků nebo sadů jako ochranu před jarními mrazy. 
Jedná se o prázdnou plechovku, do níž je konkrétním způ-
sobem vkládána lepenka a zalita voskem či parafínem. 
Potěšilo nás, kolik vosku z ořezů či starých svíček nám 
letos lidé darovali, práce jsme tedy měli více, než předcho-
zí roky. Do výroby se zapojily mladší i starší děti. Řezaly 
lepenku, krájely vosk a tavily jej, upravovali plechovky do 
správných rozměrů a zapravovaly je, aby bylo použití bez-
pečné.
40 svící z našeho oddílu bylo společně s několika desít-

kami tisíc svící z celého Česka odesláno na Ukrajinu, kde 
si na nich lidé mohou ohřát jídlo, přitopit či posvítit. Učíme 
se takto pomáhat druhým, s kterými se pravděpodobně 
nikdy nesetkáme.
Děkujeme všem dárcům, kteří se do pomoci zapojili tím, 

že nám nosili vosk, parafín či čisté plechovky.

Vedoucí čerpají inspiraci
Junák - Český skaut, je organizace 
věnující se dětem a mládeži. Klade 
velký důraz na zodpovědnost a po-
skytování příležitostí mladým lidem  
k tomu, co dokáží, jen k tomu často 
nemají v současné společnosti pod-
mínky. Je běžné, že skauti kolem 
věku 12 let se začínají podílet na 
přípravě programu a vedení dru-
hých a stávají se plnohodnotnými 
členy oddílové rady, která rozhodu-
je o chodu oddílu.
Aby byli samotní vedoucí inspirací 

pro druhé, uspořádali jsme víken-
dový výjezd oddílové rady. Kromě 
společných her, vaření a zážitků nás 
čekalo učení, jak připravit program 
na družinové schůzky a výpravy. 
Účastníci také mluvili o svých snech 
a plánech s oddílem, což dalo zá-
klad strategickému plánu oddílu.
Další akcí, na kterou vyje-

li 4 starší vedoucí, byl víkendo-
vý Trignis v Praze. Inspiraci pro 
práci s dětmi jsme čerpali na 
workshopech, navštěvovali před-
nášky (Václav Moravec, Kovy  
a další) a účastnili se dalšího progra-
mu. Odjížděli jsme s hlavami plnými 
nápadů a větší chutí pokračovat ve 
smysluplné službě dětem a mládeži  
u nás v regionu.

Vojtěch Petroš, hospodář oddílu, 
vedoucí družiny vlčat

16. oddíl Nový Hrozenkov



Naši žáci se účastnili soutěží Zá-
kladních uměleckých škol vyhlá-

šených MŠMT. Letos proběhly soutěže 
v těchto oborech: sólový a komorní 
zpěv, hra na cimbál a cimbálová mu-
zika. Naši žáci reprezentovali ZUŠ Ka-
rolinka výborně. Posuďte sami:

Okresní soutěž žáků ZUŠ  
v sólovém a komorním zpěvu
(11.2.2025 V ZUŠ ROŽNOV p/R)

Sólový zpěv
Věková kategorie I. 
2. místo: JULIANA ZAORALOVÁ.

Věková kategorie II. 
1.místo: MATYÁŠ DITTRICH  
– POSTUP DO KRAJSKÉHO KOLA

2.místo: BIANKA MARTYŠČÁKOVÁ, 
KLÁRA MINARČÍKOVÁ, MARIE VOZÁ-
KOVÁ.
3.místo: ANEŽKA GÁŠKOVÁ, ELIŠKA 
KOPECKÁ, ELIŠKA ONDRUŠOVÁ
 

Věková kategorie III.
2.místo: ELIŠKA MARTINCOVÁ,  
VALERIE ORSÁGOVÁ.

Věková kategorie V. 
2.místo: JANA ČERNOTOVÁ, ROZÁLIE 
VAŠUTOVÁ.
3. místo: DANIEL POLÁŠEK.

Věková kategorie VI.
3. místo: JULIE RÁČKOVÁ.

Věková kategorie VII.
1. místo: MAREK PETŘEK  
– POSTUP DO KRAJSKÉHO KOLA 

1. místo v absolutním pořadí: MAREK 
PETŘEK. 

Věková kategorie VIII. 
3. místo: ANNA TYDLAČKOVÁ.

Komorní zpěv

Věková kategorie I.
1.místo: DUO MATYÁŠ DITTRICH - 
BIANKA MARTYŠČÁKOVÁ  
– POSTUP   DO KRAJSKÉHO KOLA 

3. místo v absolutním pořadí: DUO 
DITTRICH - MARTYŠČÁKOVÁ
3. místo: DUO ELIŠKA KOPECKÁ -
MARIE VOZÁKOVÁ

Věková kategorie II.
1. místo: DUO JANA ČERNOTOVÁ - 
KLÁRA MINARČÍKOVÁ
– POSTUP DO KRAJSKÉHO KOLA

2. místo: DUO ANNA TYDLAČKOVÁ - 
MAREK PETŘEK
2. cena: DUO JULIE RÁČKOVÁ -  
ROZÁLIE VAŠUTOVÁ
3. cena: DUO DANIEL POLÁŠEK -  
SAMUEL MÍSTECKÝ

DIPLOM 
Zvláští ocenění za klavírní spolupráci 
paní učitelce Martině Havlové.

Okresní kolo soutěže žáků 
ZUŠ ve hře na cimbál
(11.3. 2025 V ZUŠ VALAŠSKÉ MEZIŘÍČÍ)

Věková kategorie VI.
1. místo: ROZÁLIE VAŠUTOVÁ
-POSTUP DO KRAJSKÉHO KOLA

Okresní kolo soutěže žáků ZUŠ 
ve hře souborů lidové muziky
(12.3. 2025 V ZUŠ ROŽNOV p/R)

Věková kategorie III.
1. místo: CIMBÁLOVÁ MUZIKA  
ZUŠ KAROLINKA
– POSTUP DO KRAJSKÉHO KOLA

Martina Havlová, 
ředitelka ZUŠ Karolinka
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Zvonice Soláň
Do 24. 6. Výstava obrazů – 
Milan Knižák, vernisáž výstavy 
12.dubna
20. 4. – Velikonoční neděle  
s cimbálovou muzikou Soláň. 
Pro návštěvníky bude připraveno 
zdobení kraslic, pletení pomlázek, 
zdobení perníčků, pečení veli-
konočních dobrot a velikonoční 
jarmark
17. 5. ve 14 hodin – Miroslav 
Hrabica – Beseda o zdraví, do-
plňcích stravy, bylinkách a lásce
21. 6. SOLÁŇ NA SOLÁNI – vý-
roční koncert cimbálové muziky 
Soláň
27. 6. SEČENÍ LÚK NA SOLÁ-
NI – Tradiční soutěž o nejlepšího 
sekáče a sekačku. Uskuteční se na 
louce u Korytářů. Akci doprovodí 
cimbálová muzika, zpěvy na lúce.
28. 6. – 12. 8. Malířské cesty 
okolo Soláně – ILJA HARTINGER, 
výstava k životnímu jubileu

Žáci ZUŠ Karolinka získali ocenění v soutěžích. 
Bodovali zpěváci, cimbálisti i cimbálová muzika

Karolinský ZUŠKODEN, 
oslavili jsme Den učitelů
Karolinský ZUŠKODEN, který jsme 
pořádali v pátek 28. března společ-
ně se ZUŠ Karolinka v rámci realizace 
projektu Místní akční plán Vsetínsko  
a kampaně Týden škol na Valašsku se 
opravdu vydařil.
Měli jsme možnost zhlédnout kon-

cert nadějných žáků z každé obce 
Hornovsacka, kde ZUŠ Karolinka pů-
sobí, vystoupení talentované absol-
ventky i cimbálovky, složené z dětí  
z celého našeho území. Zároveň jsme 
mohli společně poděkovat starostům 
obcí, ředitelům škol i některým učite-
lům za skvělou dosavadní spoluprá-
ci v území a prožít společně příjem-
né kulturní dopoledne. Krásně jsme 
tak oslavili Den učitelů. Kéž by jich  
s námi mohlo být více.
Děkujeme celému týmu ZUŠ Karo-

linka za to, že je tady máme a za vše, 
co pro naše děti dělají a jak je rozvíjí. 
Děkujeme všem, kteří jste přišli. Lep-
ší zakončení Týdne škol na Valašsku 
jsme ani mít nemohli
Převzato z facebookových stránek  
Informačního centra Karolinka.

Příprava na přijímací 
zkoušky – ČESKÝ JAZYK
Přijímací zkoušky na střední školy se 
rychle blíží, proto nabízíme rodičům 
a jejich deváťákům pomoc Mgr. On-
dřeje Orsága, učitele ZŠ. Nabízí jed-
norázovou i dlouhodobou spolupráci, 
rozbor modelových testů, individu-
ální přístup a praktické techniky pro 
zvládnutí testu. Pokud máte zájem, 
kontaktujte Mgr. Ondřeje Orsága, 
tel.+420 737 009 621, email: ondrej.
orsag13@gmail.com
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Každý nový rok začíná setkáním čle-
nů ZO SPCCH (Základní organizace 

Svazu postižených civilizačními cho-
robami) Karolinka na Výroční členské  
schůzi. Tento rok se konala  20. února 
2024 ve Valašském národním divadle 
Karolinka.
V březnu jsme navštívili divadelní 

představení „SVATBA BEZ OBŘADU“.
Další setkání členů bylo až v měsíci 

květnu u příležitosti Dne matek.
Tento svátek nám zpříjemnili žáci 

ZUŠ Karolinka z Hudebního oboru pod 
vedením pí. Mužíkové a patří jím velký 
dík za jejich hezké vystoupení.
V tomto měsíci se opět konal SENI-

OR CUP Zlínského kraje v Luhačovi-
cích ve hře PETANQUE. Zúčastnilo se 
jej celkem 36 družstev ze Zlínského 
kraje. Každé družstvo je složeno ze  
3 hráčů.
Na tradičním „SMAŽENÍ VAJEČNICE“ 

jsme se setkali v červnu za většinové 
účasti členů a celkové jejich spokoje-
nosti z této akce.
V září byl uspořádán zájezd do KUN-

ŠTÁTU, kde jsme navštívili zdejší zá-
mek. Po prohlídce jsme pokračovali 
do blízké RUDKY, kde jme si prohléd-
li Jeskyni Blanických rytířů, prošli se 
Smyslovou zahradou a navštívili Bu-
rianovu rozhlednu.  Opět nám vyšlo 
pěkné počasí, takže účastníci byli vel-
mi spokojeni s touto akcí.
LUHAČOVCE
Koncem září byl zajištěn týdenní 

Ozdravný pobyt v Luhačovicích na Lá-
zeňském hotelu Praha a za to díky pí. 

Mgr. Martě Václavíkové – předsedky-
ni Okresní organizace SPCCH Vsetín. 
Tento pobyt je hlavně zaměřen na 
pohybové aktivity a těmi jsou: ranní 
rozcvička, cvičení v tělocvičně a také 
v bazénu pod vedením zkušených cvi-
čitelek, kterým patří velký dík.
Zde vždy podpoříme i akci „ROZCHO-

DÍME CIVILKY“ za okres Vsetín tím, 
že každý den odpoledne uskutečníme 
procházky po okolí Luhačovic.
V září se opět konala návštěva diva-

delního představení „NÁVŠTĚVA NA 
ZABITÍ“
Návštěva divadelních představení  

v tomto roce bylo ukončena v říjnu 
hrou „MADAM RUBINSTEIN“.
Tímto Výbor základní organizace  

i její členové, kteří mají zájem o ná-
vštěvu divadelních představení, děku-
jí pí. Marii Chovanečkové.
MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA
Měsíc prosinec jako tradičně patří 

MIKULÁŠSKÉ BESÍDCE. Měli zde vy-
stupovat žáci ZUŠ Karolinka - Taneční 
obor se svým novým programem.
Poněvadž nám bylo sděleno, že pro-

nájem sálu stojí 10 000,-Kč, a my 
jsme nezisková organizace, nezbývalo 
nám nic jiného, než vystoupení žáků 
zrušit.
Ti byli nešťastní, poněvadž se velice 

připravovali a těšili se nám předvést, 
co nového si pro nás připravili. Paní 
ředitelka ZUŠ Karolinka Mgr. Martina 
Havlová mne asi po 3 dnech po zruše-
ní vystoupení telefonicky oznámila, že 
se besídka bude konat, protože pro-
nájem sálu se zavázali uhradit man-
želé Kalusovi z Halenkova /kameník/.
Touto cestou jim ještě jednou moc 

děkujeme, že žáci mohli vystoupit se 
svým programem, na který se veli-
ce těšili a nám mohli předvést, co si 
pro nás pod vedením pí. Alice Veitové 
nově připravili.
SPONZOŘI TOMBOLY
Po delší době byla součástí Mikuláš-

ské besídky sponzorská tombola a do 
té nám řispěli svými dary tito sponzo-
ři: Čerpací stanice v Karolince, TEGA 
galanterie, Drogerie – Holišová, BONO 
Lékárna, Sklo Glass, Posezení na Ná-
městí, TOP Drogerie, Elektro, Oděvy 
Matyščáková, Kadeřnictví Bambucho-
vá, Zdravá výživa, Květinářství - Šu-
láková, Sklenářství Horák, Penzion 
Sklář, ELDOP, Zahradnictví V. Karlo-
vice – M. Jurečková, Renata Vrbková 
– Ostrava, DM Rožnov p. Radhoštěm, 
Kooperativa Bohumín, Autodoprava – 
Jaroslav Koláček.

Děkujeme všem sponzorům za jejich 
sponzorské dary, Městu Karolinka, 
Městysu Nový Hrozenkov a Obecnímu 
úřadu Velké Karlovice za poskytnu-
té dotace, pí. Mgr.  Martině Havlové 
– ředitelce ZUŠ Karolinka za vystou-
pení jejich žáků na našich setkáních  
a v neposlední řadě velký dík také pa-
tří pí. Marii Chovanečkové, která nám 
v tomto roce poskytla zdarma 60ks 
lístků na divadelní představení konaná 
ve  Valašském národním divadle.

Za výbor ZO SPCCH
Marcela Šinkmajerová

O činnosti ZO SPCCH Karolinkav roce 2024
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Základní škola v Karolince je 
bez ředitele. Dosavadní ředitel 

Milan Minarčík oznámil starosto-
vi města na začátku února svou 
rezignaci. Vedení města proto vy-
hlašuje konkurz na jeho nástupce.
Město Karolinka má před sebou 

velký úkol. Ještě do konce škol-
ního roku musí vybrat nového ře-
ditele pro Základní školu a Mateř-
skou školu ve městě. „Odstupující 
pan ředitel panu starostovi přinesl 

svůj rezignační dopis 3. února. 
Důvod své rezignace neuvedl,“ 
upřesnil radní Vlastimil Rapant.
V návaznosti na toto rozhodnutí 

vedení města, jako zřizovatel ško-
ly, vyhlásilo konkurzní řízení na 
obsazení pozice ředitele Základní 
školy a Mateřské školy.
„Rád bych poděkoval panu Mi-

narčíkovi za jeho dosavadní práci 
a úsilí, které věnoval rozvoji ško-
ly. Nyní je čas na novou kapitolu 

a věřím, že najdeme zkušeného 
a motivovaného lídra, který bude 
pokračovat v budování silného 
školního kolektivu a podporovat 
rozvoj našich dětí,“ uvedl starosta 
města Karolinka Richard Holiš.
Podmínky konkurzu, termíny pro 

podání přihlášek a další podrob-
nosti budou zveřejněny na ofici-
álních webových stránkách města 
Karolinka a Základní školy a Ma-
teřské školy Karolinka.

Bohumila Orságová z Karolinky oslavila 95. narozeniny
Ve středu 28. ledna oslavila v plné síle své 95. naro-

zeniny paní Bohumila Orságová. Ke gratulantům se 
připojil také starosta města Richard Holiš.
Setkání proběhlo v příjemné a srdečné atmosféře „Paní 

Bohuška si i v pokročilém věku zachovala neuvěřitelný 
elán a vitalitu, kterou nás doslova okouzlila. Zavzpo-
mínala na svůj bohatý život a podělila se o své životní 
zkušenosti,“ uvedl starosta města Richard Holiš.
Paní Bohumila Orságová se narodila 28. ledna 1930  

v malebné vesničce Hradisko v okrese Kroměříž. Se 
svým manželem Františkem začali společný život v jeho 
rodném údolí Kobylská, kde bydleli v domě jeho rodičů. 
V roce 1970 se rodina přestěhovala do bytu na ulici Rať-
kov. Vychovali zde devět dětí – čtyř dcery a pět synů. 
Jak už to v početných rodinách bývalo, zcela se oddala 

péči o domácnost. Mimo jiné byla vášnivou chovatelkou 
drobného zvířectva, zejména králíků. Ve volných chví-
lích se věnovala vyšívání, luštění osmisměrek a čtení 
romantických knih a právě čtení románů se věnuje do-
dnes.
V Karolince žije celkem šest žen narozených v roce 
1930. Nejstaršími obyvateli města jsou pak tři ženy  
a jeden muž narozených ještě o dva roky dříve.

Dobrá zpráva! 
Vodné a stočné se letos v Karolince nezvýší
I přes celoplošné zdražová-

ní zůstává cena vodného  
a stočného pro rok 2025 stejná 
jako loni. Díky modernizaci vod-
ního hospodářství a efektivnímu 
hospodaření se městu podařilo 
udržet stabilní ceny, což přiná-
ší pozitivní dopad na peněženky 
místních obyvatel.
Stejně jako v loňském roce činí 

pro obyvatele Karolinky cena vod-
ného 45,11 Kč/m³ (včetně 12 % 
DPH) a stočného 58,56 Kč/m³ 
(včetně 12 % DPH).
Tento úspěch se podle vedení 

města opírá o uvážlivé investice 

do modernizace vodního hospo-
dářství. Mezi nejvýznamnější kro-
ky v loňském roce patří instalace 
nových čerpadel a snižování ztrát 
vody v síti pomocí lepšího vyhle-
dávání poruch. 
„Velkou zásluhu na tomto vý-

sledku má také vedení Městského 
bytového podniku Karolinka, ale 
také dovednosti a znalosti tech-
nických pracovníků,“ uvedl radní 
Vlastimil Rapant.
Jeho slova potvrdil také sta-

rosta města Richard Holiš. „Díky 
zahájení systematických kroků 
na obnově vodního hospodářství  

v Karolince se nám daří celý pro-
ces zefektivnit, což přináší pro-
vozní úspory. V době všeobecného 
zdražování je to pro Karolinčany 
dobrá zpráva. Jsme schopni dr-
žet cenu vodného a stočného jako 
v minulém roce a touto cestou 
chceme jít i nadále,“ uvedl staros-
ta města Richard Holiš.
Připomněl, že vedení města tak 

potvrzuje svou strategii dlouho-
dobé stability cen a odpovědného 
přístupu k hospodaření, které zo-
hledňuje potřeby obyvatel Karo-
linky i nutnost modernizace infra-
struktury.

Vyhlášení konkurzu na nového ředitele 
Základní školy a Mateřské školy Karolinka
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V tomto čísle Karolinského zpra-
vodaje jsem se rozhodla, že se  

s vámi podělím o úspěchy a plány na 
letošní rok. Koncem roku 2024 jsme 
se zúčastnily několika agility závodů 
a bojovaly jsme o vstup do kategorie 
A3 což je nejvyšší kategorie v tom-
to sportu. I když jsme 31. prosince  
i 1. ledna absolvovaly závody v Rož-
nově pod Radhoštěm, nepodařilo se 
nám do A3 vstoupit. 
V neděli 9. března v hale také v Rož-

nově pod Radhoštěm nám, ale byly 
hvězdy nakloněny a my jsme složily 
poslední potřebnou zkoušku do kate-
gorie A3. Dále budeme závodit v kate-

gorii A3 a usilovat o Agility A3 Cham-
pion. 
V únoru 2025 jsme byly zaregistro-

vány jako Chovatelská stanice s ná-
zvem HORTUS RIBES. Dorotku čeká 
ještě několik vyšetření, a pokud vše 
proběhne hladce, tak nás v červnu 
čeká krytí, pravděpodobně v Rakous-
ku.
Pokud zrovna nezávodíme nebo ne-

trénujeme, užíváme prvních jarních 
dní a slunečních paprsků na procház-
kách. To máme nejraději. 
V tomto roce nás čeká spoustu zku-

šeností a zážitků a my se na ně těší-
me.           Rozi a Dorotka

Od agility k chovatelské stanici: 
Rok plný výzev a úspěchů

Výuka ANGLIČTINY 
ve VKC Karolinka
Vedení města Karolinka oznamuje 
občanům, a hlavně zájemcům o výu-
ku angličtiny možnost využít nabídku 
Mgr. Katarzyny Šujanové ke zlepšení 
svých znalostí anglického jazyka.
Paní magistra nabízí angličtinu pro 

(nejen) maminky s miminky, anglič-
tinu pro dospělé a také výuku ang-
ličtiny pro 8. a 9. třídu k přípravě na 
zkoušky z tohoto jazyka. 
Pro výuku jsme poskyt-

li prostory našeho VKC, pro bliž-
ší informace konstatujte pří-
mo paní Šujanovou emailem na:  
katarzynasujanova@gmail.com 
nebo přes WhatsApp na tel.: 
+420 607 782 453.

Cvičení jógy v Karolince 
Zájemcům a zájemkyním o cvičení 
jógy se nyní od března nabízí mož-
nost si zacvičit, a to v úterý a ve čtvr-
tek v době od 18 do 19 hod. v prosto-
rách VKC v Karolince. 
V případě zájmu můžete kontakto-

vat cvičitelku paní Michaelu Humlo-
vou, Yoga Ishita, tel. 734 305 066.

Šachový oddíl v Karolince i v tomto roce pokračuje ve své 
aktivitě a dalším rozvoji šachu v naší obci. Po skončení 

šachové sezóny se oddíl zaměřil na organizování šacho-
vých turnajů, které budou nejen příležitostí pro zkušené 
hráče, ale i pro všechny, kdo mají zájem o tento královský 
sport.
V červnu se uskuteční turnaj 4-členných družstev v bles-

kové hře, který slibuje nejen napínavé partie, ale i příjem-

nou atmosféru pro všechny účastníky. V září pak přijde 
na řadu přebor města Karolinka, který přitáhne šachisty  
z širšího okolí.
Velkým cílem šachového oddílu je také získat nové zá-

jemce o šachy, a to nejen mezi dětmi, ale i dospělými.  
V této souvislosti se oddíl zaměřuje na spolupráci se ško-
lami v Karolince, Velkých Karlovicích a Novém Hrozenkově. 
Věříme, že šachy mohou být skvělým způsobem, jak rozví-
jet logické myšlení, koncentraci a kreativitu u mladých lidí.
Chtěli bychom touto cestou poděkovat městu Karolin-

ka za neustálou podporu našeho šachového oddílu. Vaše 
podpora nám umožňuje organizovat různé akce, zajišťo-
vat materiální vybavení a motivovat naše členy k dalšímu 
zlepšování se ve hře. Díky této podpoře můžeme dále roz-
víjet šachovou komunitu v Karolince a přispívat k pozitiv-
nímu rozvoji našich mladých talentů.
Pokud máte zájem o šachy nebo se chcete zúčastnit ně-

kterého z našich turnajů, neváhejte se přihlásit na telefon-
ních číslech:
• 731 569 071 (V. Bambušek)
• 737 313 326 (Roman Křenek)
Těšíme se na všechny nové zájemce a věříme, že šachy 
budou i nadále radostí pro každého, kdo se k nám připojí!

Šachový oddíl Karolinka
Roman Křenek

Šachový oddíl děkuje za podporu města Karolinka
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Světnica 
valašský obchůdek

-víno láhvové i stáčené 
-sýry

-frgály
-káva s sebou

-pivo
-pochutiny 

-pečivo
-čaje a sirupy 

-dárkové předměty
- 

svetnica

Světnica

Na Oboře 596 
Karolinka 

+420 605122157 

Přihlíželi operaci, některé si dílčí úko-
ny mohli i sami vyzkoušet. Seznámili 
se s týmem, prostředím, vybavením, 
pracovali po boku primáře, potkali se 
i s ředitelem nemocnice. Projektu VE 
STOPÁCH PRIMÁŘE se tentokrát zú-
častnilo sedm mediků, někteří z nich 
opakovaně. Intenzivní třídenní stáž si 
všichni pochvalovali a děkovali zdra-
votníkům, kteří se jim dle svých mož-
ností maximálně věnovali.
Medici tentokrát působili na interním 

či dětském oddělení, gynekologicko-
-porodnickém oddělení, na chirurgii  
a ortopedii. Student Marek Holiš 
„stopoval primáře“ již podruhé. „Mi-
nule jsem byl na anesteziologicko-re-
suscitačním oddělení, nyní na ortope-
dii. Vidím operační sál z jiného místa, 
jiné perspektivy, a je to moc zajíma-
vé, užívám si to. Vsetínská nemocnice 
je nejblíže mému bydlišti a program 
je v rámci České republiky poměrně 
ojedinělý, takže jsem jej rád využil. 
Mám rád výzvy a tady se nám primář 
nebo některý z lékařů celou dobu vě-
nují, což je velmi přínosné,“ komento-
val Marek.
„Mladý kolega byl s námi na operač-

ních sálech. Mediky pustíme k tomu,  
o co mají sami zájem, a co jim je 
možné zpřístupnit,“ vysvětlil primář 
ortopedického oddělení Vsetínské ne-
mocnice Tomáš Strnad s tím, že se 
účastníci projektu seznamují s reál-
ným chodem oddělení i s úkoly, které 
lékaři plní.
Nemocnice účastníkům projektu za-

jišťuje ubytování i stravování, nabízí 

možnost stipendií. „Program VE STO-
PÁCH PRIMÁŘE byl již od svého po-
čátku připraven tak, aby se medici 
po dobu třídenní intenzivní stáže co 
nejvíce zapojili do chodu oddělení, se-
známili s primáři jednotlivých praco-
višť, vyzkoušeli si po jejich boku práci 
v ambulancích, na lůžkových odděle-
ních či na operačních sálech, ale také 
se poznali i s ostatními členy týmu, 
prostředím a technickým vybavením. 
Studentům se maximálně věnujeme  
a oni si formu intenzivní stáže po-
chvalují. Může nám tak otevřít další 
profesní spolupráce s budoucími lé-
kaři, které u nás v regionu potřebu-
jeme,“ připomenul ředitel Vsetínské 
nemocnice Martin Pavlica, který se  
i tentokrát se studenty osobně se-
tkal. Společně měli možnost diskuto-
vat o trendech ve zdravotnictví, svých 
osobních plánech i budoucnosti oboru.
Jedním ze studentů je i rodák z Ka-

rolinky, student Marek Holiš. Proto mu 
držíme palce při studiu a věříme, že ať 
už si v budoucnu zvolí jakoukoliv spe-
cializaci, bude velkým přínosem pro 
občany Valašska. 

Oldřich Škorňák, místostarosta

Zaujalo nás:
Primáře stopovalo sedm mediků. 
Jedním z nich byl i Marek Holiš z Karolinky


